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Kaupunginhallitus § 187 20.11.2023 
 

 

 

Kokouksen järjestäytyminen 
  
KH 20.11.2023 § 187    
 
      

 
Kaupunginhallitus on päätösvaltainen, kun enemmän kuin puolet jäsenistä on 
läsnä. 
 

Päätösehdotus: 
 
Puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Kaupunginhallitus valitsee pöytäkirjantarkastajan. 
 

Päätös: 
Puheenjohtaja totesi läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Kaupunginhallitus valitsi jäsen Suvi Kieliäisen pöytäkirjantarkastajaksi. 
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Kaupunginhallitus § 188 20.11.2023 
 

 

 

 
Toimielinten ja yleishallinnon viranhaltijoiden päätöspöytäkirjat (kuntalain 92 §) 
  
KH 20.11.2023 § 188    
 
      

 
Kaupunginhallitus, sen puheenjohtaja tai kaupunginjohtaja voivat kuntalain 92 
§:n mukaan ottaa hallituksen käsiteltäväksi asian, joka on kuntalain nojalla 
siirretty hallituksen alaisen toimielimen tai viranhaltijan toimivaltaan ja jossa 
asianomainen viranomainen on tehnyt päätöksen. 
 
Kuntalain mukaan kaupunginhallituksen käsiteltäväksi ei kuitenkaan saa ottaa lain 
tai asetuksen mukaisia lupa-, ilmoitus-, valvonta- tai toimitusmenettelyä koskevia 
asioita, eikä yksilöön kohdistuvia opetustoimen, terveydenhuollon tai 
sosiaalitoimen asioita. 
 
Kaupunginhallitukselle on lähetetty toimielinten ja yleishallinnon viranhaltijoiden 
päätöspöytäkirjoja edellisen kokouksen jälkeen tehdyistä päätöksistä. 
Toimielinten päätösten otsikkoluettelo ja viranhaltijapäätösten päätösluettelo (ei 
julkaista) ovat esityslistan oheismateriaalina. Puheenjohtajalle pöytäkirjat ja 
viranhaltijapäätökset on toimitettu sähköisesti hallintosäännön 25 §:n 3 
momentin määräyksen mukaisesti. 
 
Asia on otettava ylemmän toimielimen käsiteltäväksi sen ajan kuluessa, jossa 
kuntalain 134 §:ssä tarkoitettu oikaisuvaatimus päätöksestä on tehtävä. Tämän 
varmistamiseksi kaupunginhallituksen jäsenten tulee ilmoittaa ennen kokousta 
kaupunginjohtajalle tai hallintojohtajalle ne päätökset, joihin harkitsevat otto-
oikeuden käyttämistä ja mielellään myös ne päätökset, joista muutoin toivovat 
lisätietoja kokouksessa. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus merkitsee tiedokseen toimielinten ja yleishallinnon 
viranhaltijoiden päätökset ja päättää olla käyttämättä kuntalain 92 §:n mukaista 
otto-oikeuttaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 

Oheismateriaali: 
Toimielinten päätösten otsikkoluettelo 
EI JULKAISTA - Viranhaltijapäätösten päätösluettelo 
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Kaupunginhallitus § 189 20.11.2023 
 

 

 

Valtuuston 13.11.2023 päätösten laillisuuden toteaminen 
  
KH 20.11.2023 § 189    
 
16/00.02.10.04/2023    

 
Lisätiedot: 
hallintojohtaja Hanna Ormio, puh. 040 637 3683 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginhallituksen tehtäviin kuuluu kuntalain 39 §:n mukaan valvoa valtuuston 
päätösten lainmukaisuutta. Valvonta antaa mahdollisuuden korjata mahdolliset 
laillisuusvirheet. 
 
Jos kaupunginhallitus katsoo, että valtuuston päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä taikka että valtuusto on ylittänyt toimivaltansa tai että päätös on 
muuten lainvastainen, kaupunginhallituksen on jätettävä päätös täytäntöön 
panematta sekä saatettava asia valtuustoon viipymättä uudelleen käsiteltäväksi 
(KuntaL § 96). 
 
Valtuuston pöytäkirja 13.11.2023 on luettavissa kaupungin kotisivuilla. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus toteaa valtuuston 13.11.2023 tekemät päätökset laillisiksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2023413
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Kaupunginhallitus § 190 20.11.2023 
 

 

 

Määrärahamuutos, talouspäällikön loppuvuoden kustannuksien siirto 
  
KH 20.11.2023 § 190    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Lisätiedot: 
talousjohtaja Mikael Boström, puh. 050 377 1228 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Sivistystoimen talouspäällikön siirryttyä yleishallinnon talouspalveluista 
sivistystoimen hallintoon 1.8.2023 lähtien siirretään myös talouspalveluissa 
olevat vuoden 2023 henkilöstömenojen määrärahat.  
 
Määrärahat ovat palkkakustannukset 22 998 euroa ja sivukulut 4 817 euroa. 
 
Ennen sote-uudistusta sosiaali- ja terveystoimella sekä sivistystoimella oli 
molemmilla omat talouspäälliköt, jotka olivat sijoitettuna talouspalveluihin. 
Molempien työtehtävät koostuvat pääsääntöisesti toimialojen taloushallinnon 
tehtävistä. 
 
Sote-uudistuksen myötä sosiaali- ja terveystoimen talouspäällikkö siirtyi 
hyvinvointialueelle ja tämän myötä sivistystoimen talouspäällikkö päätettiin myös 
siirtää sivistystoimeen 1.8.2023. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se hyväksyy talouspäällikön 
määrärahojen (palkkakustannukset 22 998 euroa ja sivukulut 4 817 euroa) 
siirtämisen yleishallinnon talouspalveluista sivistystoimen hallintoon. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginhallitus § 191 20.11.2023 
 

 

 

Kauniaisten kaupungin poistosuunnitelman päivitys 
  
KH 20.11.2023 § 191    
 
587/02.06.01.02/2023    

 
Lisätiedot: 
talousjohtaja Mikael Boström, puh. 050 377 1228 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginvaltuusto on 28.9.2009 § 60 hyväksynyt Kauniaisten kaupungin 
voimassa olevan käyttöomaisuuden poistosuunnitelman. 
 
Nyt esitetään muutettavaksi poistosuunnitelman kolme kohtaa: 
- Lisätään osallistuminen toisen yhteisön ratahankkeisiin 
- Lisätään hallinto- ja laitosrakennukset 
- Poistetaan sairaala- ja terveydenhuoltolaitteet 
 
Lisäksi korvataan vanha lyhenne ”atk” lyhenteellä ”IT”. 
 
Kohta osallistuminen toisen yhteisön ratahankkeisiin lisätään koska hyväksytyssä 
ja käytössä olevassa poistosuunnitelmassa ei ole ennestään sopivaa kohtaa 
tällaiselle hankkeelle. Poistoajaksi tällaisille hankkeille ehdotetaan 30–40 vuotta 
ja poistomenetelmänä tasapoistoa. Tämä on kirjanpitolautakunnan kuntajaoksen 
antaman suosituksen mukainen. Tarkoitus on käyttää poistoajan alarajaa koska 
kirjanpitolautakunnan kuntajaosto suosittelee poistoaikojen alarajojen 
käyttämistä.  
 
Laajennetaan käytössä olevia kohteita uudella kohteella hallinto- ja 
laitosrakennukset koska hyväksytyssä ja käytössä olevassa poistosuunnitelmassa 
löytyy vain kohdat asuinrakennukset ja muut rakennukset. Poistoajaksi tälle 
uudelle kohteelle ehdotetaan 20–40 vuotta ja poistomenetelmänä tasapoisto. 
Tämä on kirjanpitolautakunnan kuntajaoksen antaman suosituksen mukainen. 
Kirjanpitolautakunnan kuntajaosto suosittelee poistoaikojen alarajojen 
käyttämistä, ellei pidemmän poistoajan käyttämiselle ole erityistä 
hyödykekohtaista perustetta.  
 
Kaikki poistosuunnitelman uudet poistoajat koskevat vain täysin uusia 
investointeja ja uusia hyödykkeitä. Jo olemassa olevien hyödykkeiden kohdalla ei 
ole mahdollista muuttaa poistoaikoja. Mikäli uuden hyödykkeen kohdalla 
halutaan käyttää kohteen alarajaa pidempää poistoaikaa, se pitää perustella ja 
pitää pystyä osoittamaan hyödykekohtaisesti investointipäätöstä tehdessä, että 
aika jona hyödykettä käytetään palvelutuotannossa, on todennäköisesti pidempi, 
kun poistoaika. 
 
Poistetaan kohta sairaala- ja terveydenhuoltolaitteet tarpeettomana, koska 
kyseisiä laitteita ei tulla näillä näkymin enää hankkimaan kaupungille sosiaali- ja 
terveystoimen siirryttyä hyvinvointialueelle. 
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Kaupunginhallitus § 191 20.11.2023 
 

 

 

Tällä hetkellä voimassa olevan poistosuunnitelman mukaan hankintahinnaltaan 
10 000 euroa ylittävä omaisuusesine kirjataan taseeseen pysyviin vastaaviin, josta 
lasketaan suunnitelman mukaiset poistot poistosuunnitelman mukaisesti. Tällöin 
omaisuusesineen seuranta tapahtuu pysyvien vastaavien kirjanpidossa. Sitä 
pienemmät hankkeet kirjataan pienhankintana vuosikuluksi käyttötalouteen. 
Tämä käytäntö on Kirjanpitolautakunnan kuntajaoksen antamien suositusten 
mukainen. 
 
Poistosuunnitelmaehdotus on liitteenä. Muutokset nykyiseen 
poistosuunnitelmaan näkyvät punaisella. Uusi poistosuunnitelma on tarkoitus 
astua voimaan 31.12.2023 alkaen. Nykyinen poistosuunnitelma ja 
kirjanpitolautakunnan kuntajaoston yleisohje ovat oheismateriaalina. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- omalta osaltaan hyväksyä liitteenä olevan poistosuunnitelman, joka astuu 
voimaan 31.12.2023, ja  
  
- lähettää poistosuunnitelmaehdotuksen edelleen valtuuston hyväksyttäväksi. 
………. 
 
Esittelijä teki teknisen korjauksen liitteeseen IT-ohjelmistojen ja -laitteiden 
otsikon osalta (IT >> tietotekninen). 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Poistosuunnitelmaehdotus 
 
Oheismateriaali: 

Nykyinen poistosuunnitelma 
Kirjanpitolautakunnan kuntajaoston yleisohje 
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Hyvinvointivaliokunta § 6 01.02.2023 
Hyvinvointivaliokunta § 59 04.10.2023 
Kaupunginhallitus § 192 20.11.2023 
 

 

 

Palloiluhallin käytön optimointi ja optimoinnista aiheutuva avustustarve 
 
HYVA 01.02.2023 § 6  
 
  

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Palloiluhallin käyttöä ja vuorojen jakoa on syytä muuttaa niin että se palvelisi 
suurempaa kokonaisuutta ja edesauttaisi paikallisten seurojen kasvupotentiaalia 
sekä parantaisi toiminnan laatua. Palloiluhallin käyttäjistä etenkin GrIFK Salibandy 
ry:n ja Grankulla Gymnastikförening r.f.:n (GGF) toiminta kärsii tilojen 
puutteellisuuden johdosta.   
 
Salibandyn joukkueille on varattuna ainoastaan yksi harjoituspäivä viikkoa 
kohden palloiluhallin 1. salista. Kyseisessä salissa pelataan kaikki ottelut, sillä se 
on ainut sali Kauniaisissa mihin mahtuu tällä hetkellä täysimittainen kaukalo. 
Tämän johdosta, etenkin pelillisestä, joukkueiden ja yksilöiden kehityksen 
näkökulmasta katsottuna, olisi suotavaa, että saataisiin ”kotisaliin” toinen 
harjoituskerta viikkoon. 
 
Voimistelu kokonaisuudessaan kärsii siitä, että palloiluhallin 2. sali joudutaan 
jakamaan viikoittain salibandyn kanssa puoliksi. Tämä vaikuttaa negatiivisesti 
suoraan toiminnan laatuun. 
 
Tulevaisuutta silmällä pitäen, kuntalaisten säännöllinen jatkumo ja uuden 
harrastuksen aloittaminen kyseisten lajien parissa on turvattava. Vuorojen 
uudelleen järjestelyllä tämä on mahdollista. 
 
Nykytilanne 
 
Palloiluhallin 1. ja 2. salia käyttävät paikallisten käsipallo-, salibandy- ja 
voimisteluseurojen joukkueet/ryhmät, sekä Kauniaisten koulut ja päiväkodit. 
Palloiluhallissa järjestetään erilaisia tapahtumia ja otteluita ympäri vuoden kunkin 
lajin parissa ja jopa kymmeniä tuhansia katsojia vierailee hallissa vuosittain. 
 
Tällä hetkellä harjoitukset palloiluhallissa jakaantuvat seuraavasti: 
 
Laji Ma Ti Ke To Pe La Su 
Salibandy  1. 

sali 
 2. 

sali 
2. 
sali 

2. 
sali 

1. Sali 
(ottelutapahtumat) 

Telinevoimistelu 2. sali 2. 
sali 

2. 
sali 

   2. sali 

Käsipallo 1. sali  1. 
sali 

1. 
sali 

1. 
sali 

1. 
sali 
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Hyvinvointivaliokunta § 6 01.02.2023 
Hyvinvointivaliokunta § 59 04.10.2023 
Kaupunginhallitus § 192 20.11.2023 
 

 

 

Kullakin palloiluhallissa toimivalla lajilla on omat erityispiirteensä: 
 
Salibandy: kaukalo 
• Täysimittainen kaukalo sopii ainoastaan palloiluhallin 1. saliin 
 
Telinevoimistelu: telineet 
• Telineet on keskitetty palloiluhallin 2. saliin ja muualla niitä ei voida 

hyödyntää. 
 
Käsipallo: pihka 
• Pihka jättää lattian pintaan ja seiniin jäljet ja vaatii erityispesua. Pihkan käyttö 

ei ole mahdollista muualla kuin palloiluhallissa. 
 
Kyseisten ominaispiirteiden ja harjoitustilojen puutteellisuuden johdosta lajien 
tasavertainen huomioiminen on erittäin haastavaa. 
 
Voimistelu 
GGF on Tähtiseura (olympiakomitean, lajiliittojen ja aluejärjestöjen yhteinen 
laatuohjelma), vuonna 1919 perustettu ja näin ollen yksi Suomen vanhimmista 
voimisteluseuroista. GGF tarjoaa monipuolista harrastus- ja kilpavoimistelua 
lapsille, nuorille ja aikuisille. Seurassa on mahdollista harjoitella telinevoimistelua, 
joukkuevoimistelua, freegymiä ja kuntoliikuntaa. 
 
Telinevoimistelun ja salibandyn viikkojako edellyttää telinevoimistelijoiden 
telineiden/välineiden kasaamista ja purkamista vapaaehtoisvoimin kahtena 
päivänä viikossa; telineet kasataan sunnuntai-aamuisin ja puretaan keskiviikko-
iltaisin. Tähän saakka kasaaminen ja purkaminen on toteutettu täysin 
vapaaehtoisvoimin ja voimisteluseura on ilmaissut huolensa vapaaehtoisten 
löytämiseksi. 
 
Telineitä ei ole tarkoitettu siirreltäviksi jatkuvasti ja tämä vähentää niiden 
käyttöikää merkittävästi. Viikkojaon johdosta telinevoimistelijat eivät pysty 
kasaamaan kanveesia (permanto) muuten kuin kisoihin, sillä 
kasaaminen/purkaminen vie huomattavasti enemmän aikaa ja vaatii yhä 
useamman vapaaehtoisen omistautumisen asialle. Kanveesin puuttuminen 
harjoituksista heikentää merkittävästi yksilöllistä kehitystä ja kisoihin 
valmistautumista. 
 
Telinevoimistelijat ovat yrittäneet saada harjoituskertoja ulkopaikkakunnilta, 
mutta lajin kysyntä on niin kovassa suosiossa ja vapaita aikoja ei ole tarjolla. 
 
Salibandy 
GrIFK Salibandy on paikallinen salibandyyn erikoistunut urheiluseura. Seurassa on 
joukkueita lapsista aikuisiin. Lisäksi seura tarjoaa kerho-, leiri- ja 
kuntosählytoimintaa. Kaikkiaan seurassa on harrastajia lähes 500. 
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Hyvinvointivaliokunta § 6 01.02.2023 
Hyvinvointivaliokunta § 59 04.10.2023 
Kaupunginhallitus § 192 20.11.2023 
 

 

 

Kaukalo on luonnollisesti oleellinen osa itse lajia. Suurin haaste joukkueiden 
näkökulmasta on se, etteivät he pysty treenaamaan vaadittavaa määrää 
peliolosuhteissa, sillä kaukalo ei mahdu muualle kuin palloiluhallin 1. saliin. 
Toiminnan laatu kärsii tämän myötä, mikä näkyy myös harrastajien 
turhautumisena. 
 
Joukkueet ovat joutuneet turvautumaan Kauniaisten ulkopuolelta ostettaviin 
vuoroihin, mutta paikalliset seurat ovat aina etusijalla, joten sopivia vuoroja on 
vaikea löytää. 
 
Molemmilla lajeilla, salibandylla ja voimistelulla on kasvupotentiaalia, mutta 
seurat eivät pysty vastaamaan kysyntään tilojen puutteen takia. 
 
Kaupungin tuki 
 
Kaupungin suora tuki vuonna 2022: 
 
• Salibandy  7 000 € 
• Käsipallo  9 000 € 
• Voimistelu 10 700 € 
 
Kaupungin epäsuora tuki vuonna 2023 (arvio, ei otettu huomioon toiminnan 
uudelleen järjestämistä): 
 
• Salibandy  14 000 € 
• Käsipallo  25 000 € 
• Voimistelu 32 000 € 
 
Tavoiteltu tilanne 
 
Palloiluhallin tilojen optimointi saadaan aikaiseksi lisäämällä yksi päivä (torstai) 1. 
salista salibandyn käyttöön ja varaamalla 2. sali kokonaisuudessaan voimistelun 
käyttöön. Tämän lisäksi salibandya ja käsipalloa tuetaan taloudellisesti 
ulkopaikkakunnalta ostetuista vakiovuoroista. 
 
Salibandy menettää tämän seurauksena kolme päivää 2. salista, mutta nämä 
tunnit saadaan korvattua 1. salista ja uudesta Leppävaaran urheilupuistoon 
keväällä 2023 valmistuvasta Kameleonten -urheiluhallista. Salibandylle on 
tarjoutunut ainutlaatuinen mahdollisuus saada vakiovuorot täysimittaisella 
kaukalolla Kameleonten -hallista. 
 
Uuden vuorojärjestelyn myötä käsipallolta vähenee yksi harjoituspäivä viikkoa 
kohden 1. salista. Kyseinen päivä saadaan korvattua kokonaisuudessaan 
Kameleonten -urheiluhallista, sekä Solvalla Areenasta. 
 
Alla koottuna hyödyt ja mahdolliset haitat tavoitellun tilanteen seurauksena. 
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Hyvinvointivaliokunta § 6 01.02.2023 
Hyvinvointivaliokunta § 59 04.10.2023 
Kaupunginhallitus § 192 20.11.2023 
 

 

 

Telineet voidaan pitää jatkuvasti 2. salissa 
 
Hyödyt 
 
• Voimisteluseura saa lisää vuoroja ja tämän myötä lisää harrastajia, 
• Muiden seurojen mahdollisuus monipuoliseen oheisharjoitteluun – 

monilajiharrastamisen mahdollisuus, 
• Telineiden käyttöikä kasvaa merkittävästi, 
• Telineiden säilytystilahaaste ratkaistu. Tällä hetkellä varastojen rajallisuuden 

johdosta tila ei riitä täysin telinevoimistelutavaroiden säilytykseen, 
• Päiväkotien/koulujen jokapäiväinen käyttömahdollisuus (tällä hetkellä 

ainoastaan ma-ke, jolloin koulut eriarvoisessa asemassa), 
• Mahdollisuus Kansalaisopiston tuntitarjonnan laajentamiseen 

telinevoimistelusalissa, kuten senioreiden kehonhallinta -tunti, 
• Viikoittaisia telinetalkoita ei tarvitse järjestää enää vapaaehtoisvoimin, 
• Mahdollistaisi kanveesin pitämisen salissa, 
• Taloudellinen säästö siivouspuolella. Resurssit voitaisiin käyttää 

tehokkaammin muutoksen myötä, 
• Viikkojaon johdosta, voimistelutapahtumien yhteydessä käsipallon ja 

salibandyn kesken tulee aina sopia haasteellisista vuoromuutoksista. Nämä 
haasteet poistuvat. 

 
Haitat 
 
• Muita lajeja ei voi harrastaa 2. salissa. 
• Salibandy menettää 3pv (to-la) 2. salista. 
 
Salibandy saa toisen arki-illan viikkoon 1. salista 
 
Hyödyt 
 
• Saavat kahtena päivänä viikossa treenattua kotisalissa täysimittaisella 

kaukalolla. 
• Korreloi toiminnan laatuun ja uusien potentiaalisten harrastajien saamiseen, 

sekä nykyisten pitämiseen seurassa. 
 
Haitat 
 
• Käsipallo menettää yhden päivän 1. salista. 
• Salia tulee pestä yhden kerran enemmän viikkoon (kokonaispesujen määrä ei 

kuitenkaan muutu nykyisestä). 
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Kameleonten-hallista vakiovuorot salibandylle 
 
Hyödyt 
 
• Tilapuute ratkaistu, 
• Kaupunki ei pysty vastaamaan tilojensa puolesta seuran kysyntään, mutta 

Tukemalla seuraa ulkopaikkakunnalta ostettavilla vuoroilla, se mahdollistaa 
seuran kasvun ja toiminnan kehittymisen, 

• Mahdollistaa telineiden jättämisen 2. saliin, 
• Salibandy pääsisi treenaamaan täysimittaisella kaukalolla yhä useampana 

päivänä täysin uudessa hallissa. 
 
Haitat 
 
• Hinta korkea (tarvitsevat taloudellista tukea). 
 
Kauniaisten koulujen liikunnan opettajat tukevat vahvasti tavoiteltua tilannetta, 
missä telineet voidaan pitää jatkuvasti palloiluhallin 2. salissa. He näkevät lajin 
yhtenä monipuolisimmista tavoista kehittää peruskoulun opetussuunnitelmassa 
edellytettyjä motorisia perustaitoja. Kiintein suorituspaikoin varustetussa 
telinevoimistelusalissa on suorituspaikkoja, joilla on mahdollista toteuttaa monia 
harjoitteita jotka eivät normaalissa koulun voimistelusalissa onnistu. Suuri haaste 
2. salin viikkojaossa on se, ettei kaikkien koulujen ole mahdollista sijoittaa 
liikuntatuntejaan siten, että telinevoimistelu osuisi niille päiville jolloin sali on 
voimistelijoiden käytössä. Salin varaaminen kokonaisuudessaan voimistelulle 
asettaisi koulut keskenään tasa-arvoiseen asemaan, sillä kaikilla olisi samat 
mahdollisuudet telinevoimistelun opetukseen. 
 
Palloiluhallin varastointitila on puutteellinen. Vallitsevasta tilanteesta johtuen, 
väestösuojaan on hankittu sänkyjä n. 1 000 kpl ja nämä tulee saada varastoitua 
palloiluhalliin. Tällä hetkellä GGF:llä on palloiluhallissa käytössä iso varasto 
telineille ja kanveesille ja tämä vapautuu, jos telineet voidaan jättää pysyvästi 2. 
saliin. 
 
Toteutusaikataulu 
 
Kameleonten valmistusaikataulu on keväällä 2023 ja vakiovuorojen myöntäminen 
on jo alkanut. Tällä hetkellä salibandylle on varattuna harjoitusvuorot kahtena 
päivänä viikossa, mutta varaukset tulee vahvistaa viimeistään maaliskuun aikana. 
Varausten kannalta seuroille on tärkeää saada peräkkäiset tunnit, jolloin 
valmentajille ja seuran toimitsijoille luodaan paremmat työskentelyolosuhteet. 
Tällä varmistetaan myös, että lajikohtaiset varusteet (kaukalot, maalit, 
oheisharjoitteluvarusteet) ovat paikallaan ja minimoidaan 
olosuhderakentaminen. Näistä syistä on suotavampaa, että varaukset voidaan 
vahvistaa jo ennen asetettua takarajaa. 
 
Harjoitusvuorot käsipallon osalta tulee myös vahvistaa maaliskuun aikana. 
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Alustavat kustannusselvitykset 
 
Salibandy menettää kolme (3) päivää 2. salista mikä tekee yhteensä 16 h. 
Salibandyn saadessa yhden lisäpäivän 1. salista, korvattavia vuoroja jää jäljelle 10 
h. Näistä kahdeksan (8) tuntia varataan Kameleonten -hallista ja kaksi (2) tuntia 
Kauniaisten koulun liikuntasalista. Kameleonten -hallissa kausi kestää 11 kk, joten 
korvaavat tunnit hallista ja Kauniaisten liikuntasalista tulisi kustantamaan 
vuodessa n. 39 300 €. Salibandy maksaa vastaavasta tuntimäärästä Kauniaisten 
palloiluhallista n. 9 500 € vuodessa kaupungille, jolloin uuden hallin ja 
palloiluhallin erotus on 29 800 €. Kaupunki avustaa 60 % tästä erotuksesta, eli n. 
17 900 €. 
 
Käsipallolta vähenee yksi päivä (6 h) viikkoa kohden palloiluhallista, mikä saadaan 
korvattua Kameleonten -hallista (2h) ja Solvallan Areenasta (4h). 
Kameleonten -hallista korvaavat vuorot maksavat kaudessa n. 10 800 €, mistä 
kaupunki avustaa puolet, 5 400 €. Solvallasta vakiovuorot saadaan Kameleonten -
halliin verrattuna puolet halvemmalla, joten tämän osalta kaupunki avustaa 
summan kokonaisuudessaan, 10 300 €. Vuositasolla kustannus on yhteensä n. 
15 700 €. Käsipallo maksaa vastaavasta tuntimäärästä Kauniaisten palloiluhallista 
n. 4 100 € vuodessa, jolloin uuden hallin ja palloiluhallin erotus on 11 600 €, 
minkä kaupunki myöntää avustuksena seuralle. 
 
Voimistelijat jäävät 2. saliin ja harjoituksia ei osteta ulkopaikkakunnalta, joten 
taloudellista tukea heidän suuntaan ei tarvita. 
 
Kaupungin tuki seuroille vuositasolla yhteensä: 29 500 €. 
 
Kyseistä tukea ei vähennetä seurojen saamasta vuosittaisesta toiminta-
avustuksesta, vaan tämä käsitellään erillisenä avustuksena. 
 
Vuoden 2023 osalta tuen määrä tulisi olemaan pienempi, sillä vakiovuorot alkavat 
1.8., joten tukea maksetaan viideltä kuukaudelta. Kyseiseltä ajalta kaupungin tuki 
salibandylle on 7 800 € ja käsipallolle 5 500 €. Kaupungin tuki seuroille vuonna 
2023 on yhteensä 13 300 €. 
 
Kyseisille summille ei ole budjetissa määrärahavarausta. Vuoden 2023 tuen osalta 
(13 300 €) lisämäärärahaa haetaan syksyllä, mikäli näyttää siltä, että budjetti 
ylittyy. Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava 
lisämääräraha (29 500 €) täydelle vuodelle. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea yhteensä 
13 300 € ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 
GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handball r.f.  5 500 € 
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Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava lisämääräraha 
(29 500 €) täydelle vuodelle. 
 
Avustuksen myöntämisen edellytyksenä on, että hakija antaa selvityksen 
avustuksen käytöstä tulevalle kaudelle (1.8. - 30.6.). Ennen seuraavan kauden 
avustuksen saamista tulee hakijan toimittaa selvitys edelliselle kaudelle maksetun 
avustuksen käytöstä. 
 
--- 
 
Käsittelyn aikana jäsen Patrick Nysten ehdotti, että asia palautetaan uudelleen 
valmisteltavaksi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että palautusehdotusta oli kannatettu, mutta koska 
valiokunta ei kannattanut sitä yksimielisesti, ehdotuksesta pitää äänestää.  
Puheenjohtaja ehdotti seuraavan äänestysjärjestyksen: jaa = jatkokäsittely, ei = 
Patrick Nystenin palautusehdotus. Valiokunta hyväksyi äänestysjärjestyksen. 
 
Sähköisesti tomitetussa äänestyksessä annettiin 
4 Jaa-ääntä (Aitola, Palojoki, Tupamäki, Korpela) 
3 Ei-ääntä (Fagerlund, Nysten, Vaenerberg) 
1 Tyhjä (Lerche) 
1 Poissa (Pesonen) 
 
Puheenjohtaja totesi, että jatketaan käsittelyä, koska äänestystulos oli 4 jaa-
ääntä jatkokäsittelyn puolesta ja 3 ei-äääntä palautuksen puolesta. 
 
Käsittelyn aikana pj. Minna Korpela antoi seuraavan lisäysehdotuksen: 
Tasapuolisuuden ja oikeudenmukaisuus periaatteen vuoksi kevään 2023 aikana 
selvitetään työryhmässä myös muiden Kauniaislaisten liikuntaseurojen tilanne 
kaupungin ulkopuolelta ostettujen harrastetuntien määrästä. Erityisesti niiden 
suhteesta tarpeeseen sekä avustusten/tuen suuntaamista näihin ulkopuolelta 
ostettuihin harrastetunteihin naapurikuntien toimintamallin mukaisesti. 
 
Palojoki, Aitala, Tupamäki, Lerche kannattivat Korpelan ehdotusta. 
 
Patrick Nysten antoi seuraavan lisäysehdotuksen: 
Kustannukset em. asiaan jaetaan kaikkien kolmen seuran kesken. 
 
Nystenin ehdotusta ei kannatettu, joten se raukesi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Korpelan ehdotusta oli kannatettu, mutta koska 
valiokunta ei kannattanut sitä yksimielisesti, ehdotuksesta pitää äänestää. 
 
Puheenjohtaja ehdotti seuraavan äänestysjärjestyksen: jaa = pohjaehdotus, ei = 
Minna Korpelan lisäysehdotus. Valiokunta hyväksyi äänestysjärjestyksen. 
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Sähköisesti tomitetussa äänestyksessä annettiin 
0 Jaa-ääntä 
6 Ei-ääntä (Aitola, Fagerlund, Lerche, Palojoki, Tupamäki, Korpela) 
2 Tyhjää (Vaenerberg, Nysten) 
1 Poissa (Pesonen) 

 
Puheenjohtaja totesi, että pj. Korpelan ehdotus lisätään päätösehdotukseen, 
koska äänestystuloksen mukaan annettiin 6 ei-ääntä (Korpelan lisäysehdotus) ja 0 
jaa-ääntä (pohjaesitys). 
 
Patrick Nysten ilmoitti, että hän antaa eriävän mielipiteen, joka liitetään 
pöytäkirjaan. 
 
 

Päätös: 
Hyvinvointivaliokunta päätti 
 
1 
myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea yhteensä 13 300 € 
ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 
GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handball r.f.  5 500 € 
 
Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava lisämääräraha 
(29 500 €) täydelle vuodelle. 
 
Avustuksen myöntämisen edellytyksenä on, että hakija antaa selvityksen 
avustuksen käytöstä tulevalle kaudelle (1.8. - 30.6.). Ennen seuraavan kauden 
avustuksen saamista tulee hakijan toimittaa selvitys edelliselle kaudelle maksetun 
avustuksen käytöstä. 
 
2 
että tasapuolisuuden ja oikeudenmukaisuus periaatteen vuoksi kevään 2023 
aikana selvitetään työryhmässä myös muiden Kauniaislaisten liikuntaseurojen 
tilanne kaupungin ulkopuolelta ostettujen harrastetuntien määrästä. Erityisesti 
niiden suhteesta tarpeeseen sekä avustusten/tuen suuntaamista näihin 
ulkopuolelta ostettuihin harrastetunteihin naapurikuntien toimintamallin 
mukaisesti. 

 
 
HYVA 04.10.2023 § 59  
 
  

 
Hyvinvointivaliokunta käsitteli kokouksessaan 01.02.2023 § 6 palloiluhallin käytön 
optimointia ja optimoinnista aiheutuvaa avustustarvetta. 
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Hyvinvointivaliokunta päätti myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea 
yhteensä 13 300 € ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 

GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handboll r.f. 5 500 € 

 
Kyseisille summille ei ole budjetissa määrärahavarausta. Vuoden 2023 tuen osalta 
(13 300 €) lisämäärärahaa oli tarkoitus hakea syksyllä, mikäli näyttää siltä, että 
budjetti ylittyy. Budjetin tarkastelun jälkeen budjetti tulee ylittymään kyseisen 
summan myötä, joten lisämäärärahalle on tarvetta. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää 13 300 euron lisämäärärahan 
liikuntapalveluille vuodelle 2023. Lisämäärärahalla katetaan seuroille 
ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin aikaisemmin myönnetty tuki. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
 

 
KH 20.11.2023 § 192    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Hyvinvointivaliokunta on päätöksellään 1.2.2023 (§ 6) päättänyt myöntää vuoden 
2023 osalta seuroille GrIFK - Innebandy rf ja GrIFK - Käsipallo ry; GrIFK - Handboll 
rf tukea yhteensä 13 300 euroa ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin sekä, 
samalla kun on järjestetty käyttövuorot uudelleen, voinut antaa seuroille 
käsityksen, että niille voitaisiin jatkossakin myöntää vastaava tuki vuosittain. 
Todettakoon, että ilman myönnettyä määrärahaa, valiokunnan ei olisi näin tullut 
tehdä, koska vasta kunkin vuoden talousarvion hyväksymisen yhteydessä selviää 
valiokunnan käyttöön myönnetyt avustusmäärärahat. Koska tuki on jo myönnetty 
ja liikuntapalveluiden avustusmääräraha muuten ylittyisi, esitetään, että 
liikuntapalveluille myönnetään pyydetty 13 300 euron lisämääräraha. 
 
Samalla kuitenkin korostetaan, että vuoden 2024 osalta liikuntapalveluiden tulee 
pysyä sille talousarviossa myönnettävän määrärahan puitteissa. Mikäli 
avustuksiin myönnettävä määräraha pienenee kuluvaan vuoteen verrattuna, 
valiokunnan tulee avustuksia myöntäessään huomioida myös muut liikuntaseurat 
sekä tarvittaessa olla yhteydessä GrIFK - Innebandy rf ja GrIFK - Käsipallo ry; GrIFK 
- Handboll rf nimisiin yhdistyksiin ennen kuin nämä sitoutuvat seuraavan 
toimintakauden käyttövuoroihin suhteessa kolmansiin tahoihin. 
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Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää 
13 300 euron lisämäärärahan liikuntapalveluille vuodelle 2023.  
 
Samalla kaupunginhallitus kiinnittää liikuntapalveluiden ja hyvinvointivaliokunnan 
huomion siihen, ettei seuroille voida sitovasti myöntää avustusta muutoin kuin 
kuluvan vuoden talousarvion määrärahojen puitteissa. 
………. 
 
Keskustelun aikana jäsen Mikko J. Salminen teki ehdotuksen asian pöydälle 
jättämisestä seuraavaan kokoukseen. Jäsen Johan Johansson kannatti ehdotusta. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Kaupunginhallitus päätti jättää asian pöydälle seuraavaan kokoukseen. 
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Kauniaisten ehkäisevän päihdeohjelman 2023-2025 esittely 
 
HYVA 08.03.2023 § 13  
 
  

 
Lisätiedot: 
hyvinvointikoordinaattori Taru Ikäheimonen, puh. 040 663 5431 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Ehkäisevä päihdetyö on osa kunnan hyvinvoinnin ja terveyden edistämistä. Se on 
lakisääteistä (523/2015; 1326/2010) toimintaa, jolla ehkäistään ja vähennetään 
alkoholin, tupakka- ja nikotiinituotteiden sekä huumeiden käyttöä ja 
ongelmallista rahapelaamista sekä niistä aiheutuvia terveydellisiä, sosiaalisia ja 
yhteiskunnallisia haittoja. Ehkäisevän päihdetyön kohteena on koko väestö. 
 
Ehkäisevän päihdetyön järjestämistä koskeva laki määrittää kunnan 
järjestämisvastuun lisäksi sen tehtävät ehkäisevässä päihdetyössä. Kuntien 
ehkäisevään päihdetyöhön sovelletaan lisäksi terveydenhuoltolain 11 ja 12 §:ssä 
säädetyllä tavalla terveyden ja hyvinvoinnin edistämisestä ja sitä koskevasta 
suunnittelusta ja raportoinnista. Maakunnat toimivat tulevaisuudessa aluetasolla 
antaen asiantuntijatukea kunnille, mutta paikallinen vastuu säilyy kunnilla. 
 
Poikkihallinnollisessa HYTE-työryhmässä valmisteltu suunnitelma kunnalle 
asetetun ehkäisevän päihdetyön tehtävän tueksi tekee näkyväksi kaupungin eri 
toimijoiden osaamisen, niiden toteuttaman ehkäisevän päihdetyön sekä työnjaon 
ja kehittämis- ja yhteistyötarpeet strategiakauden aikana. 
 
Ehkäisevän päihdetyön ohjelma on osa kaupungin strategiaa. 
 
Ohjelmaan kirjatut tavoitteet ja niitä tukevat toimenpiteet on asetettu 
päihdetilanteen, paikallisten olosuhteiden sekä paikallista toimintaa tukevan 
Ehkäisevän päihdetyön ohjelman pohjalta (STM 2015). Tavoitteita asetettaessa 
on huomioitu myös edellisen ehkäisevän päihdetyön strategian toteutuminen ja 
siitä nousevat kehittämiskohteet. 
 
Ohjelmassa on kuusi ehkäisevää päihdetyötä viitoittavaa painopistettä: 
rakenteiden määrittely; haitoista viestiminen; riskikäytön ja haittojen 
tunnistaminen ja tuen tarjoaminen varhaisessa vaiheessa; haittojen ehkäisy; 
ehkäisevän päihdetyön osaamisen varmistaminen ja yhteistyön rakenteiden 
luominen yhteistyökumppanien kanssa. Ohjelmassa on kuvattu Kauniaisissa 
käytössä olevat ehkäisevän päihdetyön menetelmät erilaisissa ympäristöissä ja 
hallinnonaloilla. Vuosina 2023-2025 ehkäisevän päihdetyön ohjelma toimii 
siirtymävaiheen ohjelmana ennen kuin hyvinvointialueen työ käynnistyy 
kokonaisuudessa. 
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Toimenpiteiden edistymistä seurataan vuosittain tilinpäätösprosessin yhteydessä 
ja siitä raportoidaan säännöllisesti vuosittain suppeassa ja valtuustokausittain 
laajassa hyvinvointikertomuksessa käyttäen sovittuja indikaattoreita. 
 
Ehkäisevää päihdetyötä koskevan lain 5 § mukaan kunnan tulee paitsi organisoida 
tarpeenmukainen ehkäisevän päihdetyön mukainen toiminta alueellaan, myös 
nimetä ehkäisevästä päihdetyöstä vastaava kuntalain mukainen toimielin. 
Toimielin voi vastuuttaa tehtävät ja niiden koordinoinnin kunnan monialaiselle 
työryhmälle. Toimielimen tulee varmistaa, että kunnan hallinnonalat toteuttavat 
ehkäisevää päihdetyötä ja että kunta huolehtii päihdeolojen seurannasta ja sitä 
koskevasti tiedotuksesta sekä siitä, että päihdehaittoja ja niiden vähentämistä 
koskevaa tietoa tarjotaan kuntalaisille. 
 
Ehkäisevästä päihdetyöstä vastaavana toimielimenä toimii hyvinvointivaliokunta 
ja tehtävistä ja niiden koordinoinnista vastaa monialainen HYTE-työryhmä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta merkitsee asian tiedoksi ja pyytää lausunnot muilta 
valiokunnilta, vanhus- ja vammaisneuvostoilta sekä nuorisovaltuustolta koskien 
Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelmaa vuosille 2023–2025. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Ehkäisevän päihdetyön ohjelma 2023-2025 
 
Jakelu: 

Suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 
Ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 
Yhdyskuntavaliokunta 
Rakennusvaliokunta 
Vanhusneuvosto 
Vammaisneuvosto 
Nuorisovaltuusto 

 
 
HYVA 04.10.2023 § 57  
 
  

 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyi 8.3.2023 kokouksessa Kauniaisten ehkäisevän 
päihdetyön ohjelman vuosille 2023–2025 ja pyysi ohjelmasta lausuntoa. 
Lausunnon antoivat suomenkielinen ja ruotsinkielinen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunta, yhdyskuntavaliokunta sekä nuorisovaltuusto, 
vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto. 
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Ohjelmassa esitettyjä tavoitteita ja seurantamenettelyä pidettiin pääsääntöisesti 
hyvinä ja lausunnossa tuodut näkökulmat liittyivät ehkäisevän päihdetyön 
ohjelman painopisteisiin: viestinnän monipuolisuuteen, riskikäytön ja haittojen 
varhaiseen tunnistamiseen, haittojen ehkäisyyn sekä ammattilaisten osaamiseen. 
 
Valiokuntien lausunnoissa todettiin, että päivittäisessä työssä arjen ympäristössä 
toteutettu ehkäisevä päihdetyö on keskeisintä lasten ja nuorten hyvinvoinnin 
tukemiseksi. Myös hallinto-, sektori- ja kuntarajat ylittävän yhteistyön tärkeyttä 
korostettiin. Ehkäisevässä päihdetyössä onnistumisen ehtona pidettiinkin 
Kauniaisissa toimivien tahojen välistä aktiivista dialogia. Erityisesti 
hyvinvointialueen ja kaupungin välistä keskustelua sekä näkyvämpää viestintää 
toivottiin lisää. 
 
Yhdyskuntavaliokunta kiinnitti huomiota savuttomuuteen sekä vuoden 2022 
alussa tulleeseen lakiin tupakkapaikkojen ja tupakkakiellon merkitsemisestä 
kyltein. 
 
Nuorisovaltuusto totesi lausunnossaan, että strategia vaikuttaa hyvältä. 
Ehkäisevä päihdetyö on tärkeä osa nuoriso-ohjaajien jokapäiväistä toimintaa ja 
sitä toteutetaan hallinto- ja kuntarajat ylittäen. 
 
Vanhusneuvosto korosti lausunnossaan ikääntyvän väestön alkoholihaittojen 
erityispiirteiden huomioimista, mm. alkoholin ja lääkkeiden yhteisvaikutuksia, 
suurempaa tapaturmariskiä, rahapeliriippuvuudesta aiheutuvia haittoja ja muita 
sosiaalisia ongelmia. Matala puheeksi ottamisen kynnys on tärkeä paitsi 
vanhuspalveluissa, myös kaikille ikäryhmille kohdennetuissa palveluissa. Kaikki 
toimenpiteet, joilla vaikutetaan päihteiden käyttöä vähentävästi, ovat hyväksi 
mielenterveydelle ja hyvinvoinnille laajemminkin. 
 
Vammaisneuvoston lausunnossa tuotiin esille vammaisille kohdennettuun 
ehkäisevään päihdetyöhön liittyvät erityispiirteet sekä erityistä tukea tarvitsevat, 
riskiryhmin kuuluvat vammaiset. Viestintä ja materiaali tulee suunnitella niin, että 
myös kaikkien erityisryhmien tarpeet tulevat huomioiduksi. Vammaisneuvosto 
nosti lausunnossaan esille huomion, että eri osa-alueilla on jätetty huomioimatta 
vammaiset ja kehitysvammaiset. 
 
Lausunnoista välittyi ymmärrys siitä, että ehkäisevä päihdetyö on monien eri 
toimijoiden yhteistyötä ja että viestinnällä on iso rooli tiedon välittämisessä. 
 
Poikkihallinnollinen HYTE-työryhmä koordinoi ehkäisevän päihdetyön ohjelman 
toteuttamista. Ohjelman toteutumisesta raportoidaan vuosittain mm. 
hyvinvointikatsauksen yhteydessä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyy Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelman 
vuosille 2023–2025 ja esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle suunnitelman hyväksymistä liitteen mukaisesti. 
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Päätös: 

Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet: 

Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelma vuosille 2023–2025 
 
Oheismateriaali: 

Saadut lausunnot ehkäisevän päihdetyön ohjelmasta 2023-2025 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
 
 
KH 20.11.2023 § 193    
 
150/00.01.02.02/2023    

 
Kaikkien lausunnonantajien lausunnot on huomioitu Kauniaisten ehkäisevän 
päihdetyön ohjelmassa vuosille 2023–2025. Hyvinvointivaliokunnan 
esittelytekstistä voi kuitenkin valitettavasti saada sen virheellisen käsityksen, että 
opetus- ja varhaiskasvatusvaliokuntien lausuntoja ei olisi huomioitu, koska niitä ei 
ole referoitu tekstissä erikseen tahoa mainiten. Näin ei kuitenkaan ole ollut, 
koska kyseisten valiokuntien lausunnot sisältyivät esittelytekstissä mainittuun 
yleiseen osioon. 
 
Selvyyden vuoksi tuodaan sen vuoksi kaupunginhallitukselle esiin, että 
suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta näkee, että nuorisotyön ja 
koulujen yhteistyön kehittäminen on tärkeää. Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue 
on merkittävä toimija. Valiokunta ehdottaa, että ohjelmassa voisi selvittää myös 
tämän yhteistyön rakennetta. Lisäksi valiokunta ehdottaa, että hyvinvointialueen 
päihdepalveluista tiedottamisen tulisi olla osa viestinnän toimenpiteitä. Julkista 
keskustelua ja viestintää paikallislehdessä tulisi hyödyntää myös ehkäisevässä 
päihdetyössä. 
 
Lisäksi todetaan, että ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatuslautakunta pitää 
Kauniaisten kaupungin päihdehuolto-ohjelmaa vuosille 2023–2025 
varhaiskasvatuksen ja opetustoimen osalta kattavana. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan Kauniaisten 
ehkäisevän päihdetyön ohjelman vuosille 2023–2025. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Liitteet: 
Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelma vuosille 2023–2025 

 
Oheismateriaali: 

Saadut lausunnot ehkäisevän päihdetyön ohjelmasta 2023–2025 
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Kauniaisten hyvinvointikatsaus 2022 
 
HYVA 08.11.2023 § 66  
 
  

 
Lisätiedot: 
hyvinvointikoordinaattori Taru Ikäheimonen, puh. 040 663 5431 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Laki sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisestä (612/2021) 6 §:ssä velvoittaa 
kuntia seuraamaan asukkaittensa terveyttä ja hyvinvointia, niihin vaikuttavia 
tekijöitä väestöryhmittäin sekä kunnan palveluissa toteutettavia toimenpiteitä, 
joilla vastataan kuntalaisten hyvinvointitarpeisiin. 
 
Kuntalaisten terveyden ja hyvinvoinnin edistämistoimista on raportoitava 
valtuustolle vuosittain (hyvinvointikatsaus), minkä lisäksi valtuustolle on 
annettava laajempi hyvinvointikertomus valtuustokausittain. 
 
Kauniaisissa suppeampi hyvinvointikatsaus laaditaan valtuustokaudella kolme 
kertaa, vuosilta 2022, 2023 ja 2024. Katsaukset 2022, 2023 ja 2024 perustuvat 
kaupunginvaltuustossa 19.12.2022 hyväksyttyyn hyvinvointisuunnitelmaan 2022–
2025. 
 
Katsausten sisällöt on johdettu kunnan strategian painopistealueista ja 
toimenpiteistä kuntalaisten terveyden ja hyvinvoinnin edistämiseksi. 
 
Hyvinvointikatsauksen laatimiseen on osallistunut laaja-alainen työryhmä (HYTE-
työryhmä). 
 
Hyvinvointikatsauksessa 2022 seurataan kunnan vähimmäistietosisältöjä, jotta ne 
ovat yhteneväisiä hyvinvointialueen hyvinvointisuunnitelman kanssa. 
Hyvinvointikatsaus 2022 sisältää enimmäkseen samoja indikaattoreita ja 
toimenpiteiden toteutuksia kuin aiemmissa katsauksissa. Näin saadaan pohja 
indikaattoritiedon muuttumiselle ja tietoa laajan hyvinvointikertomuksen (2022–
2025) raportoinnin helpottamiseksi. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta merkitsee tiedoksi hyvinvointikatsauksen 2022. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Hyvinvointikatsaus 2022 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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KH 20.11.2023 § 194    
 
558/00.01.02.01/2023    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus merkitsee omalta osaltaan hyvinvointikatsauksen 2022 tiedoksi 
ja esittää sen edelleen valtuustolle tiedoksi merkittäväksi. 
………. 
 
Keskustelun aikana jäsen Mikko J. Salminen ehdotti asian palauttamista 
taulukoissa olevien virheiden korjaamiseksi. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian valmisteluun hyvinvointikatsausten 
teknisten virheiden korjaamiseksi. 

 
Liitteet: 

Hyvinvointikatsaus 2022 
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Lausunto Karamalminrinteen (alue 130517) asemakaavan muutosehdotukseen (Espoon kaupunki) 
 
YLKV 14.11.2023 § 101  
 
  

 
Lisätiedot: 
maankäyttöpäällikkö Minna Penttinen, puh. 050 382 9313 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Espoon kaupunkisuunnittelulautakunta on varannut Kauniaisten kaupungille 
mahdollisuuden antaa lausunto Karamalminrinteen asemakaavan 
muutosehdotuksesta (alue 130517). Maankäyttöyksikkö on pyytänyt lisäaikaa 
lausunnon jättämiselle ja saanut lausuntoaikaa jatkettavaksi 30.11.2023 asti. 
Lausuntopyyntö on oheismateriaalina. 
 
Kaavahankkeeseen liittyvä materiaali on nähtävillä hankkeen internetsivuilla 
osoitteessa Karamalminrinteen asuinkerrostaloalue | Espoon kaupunki 
 
Suunnittelualue ja kaupungin tavoitteet kaavoitukselle 
Suunnittelualue sijaitsee Karamalmin työpaikka-alueen ympäristössä noin puolen 
kilometrin päässä Keran asemalta. Suunnittelualue rajautuu etelässä 
Karapellontiehen, lännessä Kilonväylään (Kehä II), pohjoisessa Turuntiehen ja 
idässä aluetta rajaa Karaniityntie.  
 
Asemakaavan muutoksen tavoitteena on mahdollistaa alueelle uusi 
asuinkerrostaloalue, joka muodostuu osaksi kehittyvää Keran aluetta. Espoo-
tarinan mukaisesti Keraa kehitetään raiteen varrella olevaksi tiiviiksi 
kaupunkikeskukseksi. Alueen kestävyyttä ja houkuttelevuutta lisätään erilaisilla 
asuntotyypeillä, liiketiloilla ja vehreillä kävely-ympäristöillä. 

Kaavamuutoksessa tavoitteena on myös mahdollistaa nykyisten 
toimistokortteleiden monipuolisempi käyttö sekä osoittaa uusi linjaus alueen läpi 
kulkevalle joukkoliikenteen runkoyhteydelle. 

Alueella on jo paljon olemassa olevaa rakennuskantaa, joka on tarkoitus säilyttää.  
 

Asemakaavan muutosehdotuksen kuvaus 
Uutta asuinkerrostalorakentamista osoitetaan noin 66 000 kerrosneliömetriä (k-
m²), joka vastaa laskennallisesti noin 1 300 uutta asukasta. Kyseessä oleva 
asemakaava on osa kehittyvää Keran aluetta, jonka muodostaa kyseisen 
asemakaavan lisäksi Keran ja Karapellon asemakaavat. Kokonaisuudessaan koko 
Keran alueelle on tarkoitus rakentaa 14 000 ihmiselle asuntoja ja 10 000:lle 
työpaikkoja. Edellä mainitussa mitoituksessa on mukaan myös Kutojan ja 
Nihtisillan alueita. 
 
Kaava-alueen pohjoisosan toimistokorttelit säilyvät pääosin nykyisellään 
työpaikka-alueena. Toimitila-alueille on kaavassa osoitettu yhteensä noin 130 000 

https://www.espoo.fi/fi/hankkeet/karamalminrinteen-asuinkerrostaloalue
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kerrosneliömetriä (k-m²) rakennusoikeutta, joka vastaa laskennallisesti noin 3 000 
työpaikkaa. Suurin osa rakennusoikeudesta on jo rakennettuna. 
 
Kaavalla mahdollistetaan alueelle myös kunnallisia palveluita. Alueella on toiminut 
jo useamman vuoden väistötiloissa Leppävaaran lukio ja Metropolia 
ammattikorkeakoulu. 
 
Kasvavalle asukasmäärälle tarvitaan myös lähipalveluja, yksi näistä on päiväkoti. 
Tilavaraus uudelle päiväkodille on osoitettu alueen pohjoisosaan.  

 
Liikenteen solmukohta muodostuu Keran aseman ympäristöön ja sen ytimeen on 
myös keskitetty suurin kaupallinen keskus. Karamalminrinteen kaava-alueella on 
osan kortteleiden maantasokerroksiin osoitettu yhteensä vähintään 585 
kerrosneliömetriä (k-m²) kivijalkaliikkeille tarkoitettua liike- ja työtilaa. 
 
Asuin- ja työpaikka-aluetta yhdistää puistoalue, joka on kokonaisuudessaan noin 
1,9 hehtaaria (ha). Puistokokonaisuus muodostuu työpaikka-alueen olevasta 
puistoakselista sekä uudesta asuinalueen keskelle rakennettavasta puistoalueesta. 
 
Asuinkorttelit rajautuvat katu- ja viheralueisiin istutusvyöhykkeillä. Kortteleiden 
pihat ovat maanvaraisia ja niiden vehreyttä ohjataan viherkerrointyökalulla. 
 
Keran suunnittelussa painotetaan kestäviä liikkumismuotoja. Raideliikenteen 
palvelutaso paranee alueella merkittävästi Espoon kaupunkiradan toteutumisen 
myötä. Lisäksi Karamalminrinteen asemakaavassa on varauduttu Leppävaara-
Kera-Suurpelto-Matinkylä joukkoliikenteen runkoyhteyteen ja sen toteuttamiseen 
pikaraitiotienä. 

 
Kauniaisten kaupungin lausunto kaavaehdotuksesta 
 
Kauniaisten kannalta kaavaehdotuksen olennaisimmat vaikutukset liittyvät 
liikenteeseen. Suunnittelussa on painotettu kestäviä kulkumuotoja kuten kävelyä, 
pyöräilyä ja joukkoliikennettä. Myös autoliikenteen toimivuus on varmistettu. 
Kaavatyön yhteydessä liittymiin on tehty useampi toimivuustarkastelu. 
Ehdotuksessa esitettyjen selvitysten perusteella liikenteen toimivuus pysyy 
vähintäänkin tyydyttävällä tasolla, jolloin liikennemäärien kasvun vaikutukset 
Kauniaisille jäänevät vähäisiksi ja sulautuvat seudun muuhun kasvuun. 
 
Edellä mainittu huomioiden Kauniaisten kaupungilla ei ole huomautettavaa 
asemakaavan muutosehdotukseen. 

 
 

Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Yhdyskuntavaliokunta esittää lausuntonaan, että Kauniaisten kaupungilla ei ole 
huomautettavaa Karamalminrinteen asemakaavan (alue 130517) 
muutosehdotukseen. 
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Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin.  Lisäksi valiokunta päätti  lähettää asian tiedoksi 
kaupunginhallitukselle. 

 
Liitteet: 
 
Oheismateriaali: 

Lausuntopyyntö 
 
Jakelu: 
 Kaupunginhallitus (tiedoksi) 

 
 
KH 20.11.2023 § 195    
 
559/10.00.00.01/2023    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus merkitsee yhdyskuntavaliokunnan antaman lausunnon 
Karamalminrinteen asemakaavan (alue 130517) muutosehdotukseen tiedoksi. 
 

Päätös: 
Merkittiin tiedoksi. 

 
Oheismateriaali: 

Lausuntopyyntö 
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Hissiavustushakemus (Asunto Oy Gräsantie 18) sekä toimialan lisäbudjettiesitys 
 
YLKV 14.11.2023 § 102  
 
  

 
Lisätiedot: 
yhdyskuntatoimen johtaja Marianna  Harju, puh. 050 3041 234 
talous- ja hallintoasiantuntija Leena Porvali, puh. 050 3829 233 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 

 Kaupungin hallintosäännön mukaan valiokunta päättää toimialallaan avustusten 
myöntämisestä ja valvoo niiden käyttöä.  

 
 Kauniaisissa on useita 1960-70 –luvuilla rakennuttuja kolmikerroksia kerrostaloja, 

joissa ei ole hissejä. Hissittömyys on etenkin ikääntyville asukkaille liikkumiseste, 
mikä hankaloittaa liikkumista. Osana valtuuston hyväksymää strategiaa on 
tavoitteena kehittää asuntokannan monipuolisuutta vastaamaan nykyistä 
paremmin asukkaiden tarpeisiin eri elämänvaiheessa, huomioiden kaiken ikäiset 
asukkaat mm. keskittyen toimintoihin, joiden avulla he voivat asua pidempään 
nykyisissä asunnoissaan.  

 
Yhdyskuntatoimen käyttötalouteen on mahdollista varata vuosittain kaupungin 
asunto-ohjelman ohjeistama määräraha mahdollisia hissiavustuksia varten. 
Avustusten vuosittainen määrärahatarve arvioidaan kunkin tilikauden valmistelun-
aikaisen tilanteen perusteella.  Vuoden 2023 talousarviota laadittaessa ei ollut 
tiedossa yhtään vireillä olevaa hissinrakennushanketta, joten myöskään erillistä 
määrärahavarausta ei ole tehty.  Avustuksia ei ole haettu lainkaan viimeisten 
seitsemän vuoden aikana. Aikaisempina vuosina haku on ollut vilkkaampaa. 
Esimerkiksi vuosina 2009–2016 avustusta myönnettiin 6 hissin rakentamiseen 
yhteensä kuudessa taloyhtiössä. 

Kaupunginvaltuuston 4.2.2019 § 2 hyväksymän asunto-ohjelman 2017–2021 (-
2025) mukaan Kauniainen myöntää käytettävissä olevien määrärahojen puitteissa 
enintään 10 %:n suuruisen avustuksen hissien rakentamiseen vanhoihin 
asuinkerrostaloihin. Avustuksen suuruus voi olla enintään 10 % Asumisen rahoitus- 
ja kehittämiskeskuksen (Ara) hyväksymistä enimmäiskustannuksista, joihin Ara on 
myöntänyt 45 % avustuksen. Kaupungin hissiavustuksen saaminen edellyttää, että 
Ara on hyväksynyt hissihankkeen suunnitelmat, kustannukset ja tehnyt 
avustuspäätöksen. Avustusten myöntämisistä päättää yhdyskuntavaliokunta ja 
avustus on maksatuskelpoinen sen jälkeen, kun ko. avustuspäätös on saanut lain-
voiman. 

 
Kaupunki on vastaanottanut As Oy Gräsantien 18 hissiavustusanomuksen liittyen 
jälkiasenteisen hissin rakentamiseen (oheismateriaali).  As Oy Gräsantie 18 -
nimiselle asunto-osakeyhtiölle on myönnetty jälkiasenteisen hissin rakennuslupa, 
luvan tunnus R31-2022, myöntämispäivä 10.5.2022. Kohde on 3-kerroksinen 
asuinkerrostalo, rakennusvuosi 1978. ARA on päätöksellään 24.11.2022 myöntä-
nyt kohteelle avustusta korkeintaan 159 917 euroa (josta kaupungin 10% osuus 
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15 991,70 €). Työt on kaupungin puolesta hyväksytty 2.5.2023 suoritetun käyt-
töönottokatselmuksen yhteydessä. Hakija on toimittanut kaikki vaadittavat liitteet 
2.11.2023 päivätyn avustushakemuksen yhteydessä. 
 
Vuoden 2023 talousarviossa on todettu, että mahdolliset tulevat 
hissinrakentamishankkeet rahoitetaan valtuustolta haettavan erillisen 
lisämäärärahan turvin. Vuoden 2024 talousarvion käsittelyn ollessa vielä vireillä 
niin että sen lopullinen hyväksymiskäsittely on valtuuston kokouksessa 
18.12.2023, yhdyskuntavaliokunta voi esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valiokunnan vuoden 2024 talousarvion avustusten 
tilikohdalle myönnettäisiin erillinen 16 000 euron suuruinen määräraha 
hissiavustuksia varten (tilikohta 5730, kustannuspaikka 701001). 
Yhdyskuntavaliokunta voi hyväksyä Asunto Oy Gräsantien 18 hakemuksen ehdolla, 
että valtuusto hyväksyy yhdyskuntavaliokunnan esittämän budjettilisäyksen. 
Mikäli valtuusto hyväksyy esitetyn lisäbudjetin, on tässä haettu avustus  
maksatuskelpoinen aikaisintaan 1.1.2024. 

 
Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 

 
Valiokunta päättää esittää KH:lle, että se esittäisi KV:lle esitystekstistä ilmenevin 
perustein 16 000 euron suuruisen määrärahan lisäystä vuoden 2024 budjettiin 
käytettäväksi hissiavustukseen (As Oy Gräsantie 18).  
 
Edelleen valiokunta päättää myöntää Kauniaisten kaupungin avustuksen As Oy 
Gräsantie 18 hissien rakentamisen kustannuksiin ehdolla, että KV myöntää 
tarkoitukseen esitetyn lisäbudjetin. 
 
----------   
 
Esittelijä tarkensi kokouksessa esitystä ja päätösehdotusta seuraavasti:  
 
Esityslistan julkaisemisen jälkeen on käynyt ilmi, että kaupungin asunto-ohjelman 
mukaista hissiavustusten myöntämisperiaatetta on tulkittu virheellisesti, josta 
syystä myös esitystekstissä mainittu avustussumma on virheellinen. Tarkoituksena 
on, että kaupungin 10%:n avustusosuus lasketaan Aran hyväksymistä 
rakentamisen kokonaiskustannuksista, jotka hakemuksen mukaan ovat 355 372 
euroa ja tästä kaupungin 10%:n osuus on näin ollen 35 537,20 euroa.  
 
Em. johdosta päätösehdotus muutettiin kuulumaan seuraavasti:  
 

Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Valiokunta päättää esittää KH:lle, että se esittäisi KV:lle esitystekstistä ilmenevin 
perustein 35 537,20 euron suuruisen määrärahan lisäystä vuoden 2024 budjettiin 
käytettäväksi hissiavustukseen (As Oy Gräsantie 18). Edelleen valiokunta päättää 
myöntää Kauniaisten kaupungin avustuksen As Oy Gräsantie 18 hissien 
rakentamisen kustannuksiin ehdolla, että KV myöntää tarkoitukseen esitetyn 
lisäbudjetin 
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Päätös: 

Päätösehdotus hyväksyttin. 
 
Liitteet: 
 
Oheismateriaali: 

EI JULKINEN_Hakemuksen liitteet 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
Hakija 

 
KH 20.11.2023 § 196    
 
562/02.05.01.03/2023    

 
Valtuuston 4.2.2019 (§ 2) hyväksymässä Asunto-ohjelmassa on toimenpiteenä 
esitetty, että kaupunki tukee hissien rakentamista varaamalla vuosittain erillisen 
määrärahan hissiavustuksia varten. Ohjelmassa todetaan myös, että kaupungilta 
on mahdollista saada määrärahojen puitteissa enintään 10 % lisäavustus hissin 
hyväksyttyihin rakentamiskustannuksiin. 
 
Hissiavustuksia varten ei ole varattu määrärahaa vuodelle 2023 eikä 
talousarvioesityksessä vuodelle 2024. Kaupungin heikosta taloustilanteesta 
johtuen onkin syytä arvioida kaupungin mahdollisuudet myöntää avustusta, 
varsinkin kun määrärahavarausta ei ole ennestään. Sen vuoksi esitetään, että 
kaupunginhallitus päättää olla esittämättä eteenpäin valtuustolle määrärahan 
myöntämistä hissiavustukseen. Samalla esitetään, että valtuusto päättää, että 
kaupunki luopuu hissiavustusten myöntämisestä kokonaan. Toissijaisesti 
esitetään, että mahdollinen tuki myönnetään pienempänä kuin enimmäismäärän 
mukaisena. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että kaupunki luopuu 
hissiavustusten myöntämisestä. 
………. 
 
Keskustelun aikana jäsen Tiina Rintamäki-Ovaska teki vastaehdotuksen (10.1), 
jonka veti pois, samoin kannatuksensa sitä kannattaneet jäsen Suvi Kiesiläinen, 
varapuheenjohtaja Lauri Ant-Wuorinen ja puheenjohtaja Veronica Rehn-Kivi. 
Nämä merkittiin suoraan pöytäkirjaan; sähköisessä äänestysjärjestelmässä 
ehdotus ja kaksi viimeksi mainittua kannatusta näkyvät aiheettomasti. 
 
Jäsen Johan Johansson teki seuraavanlaisen vastaesityksen: 
”Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että kaupunki maksaa 
hissiavustusta 35 537,20 euroa.” 
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Johanssonin vastaesitys raukesi kannatuksen puuttuessa. 
 
Jäsen Tiina Rintamäki-Ovaska teki jäsen Suvi Kiesiläisen ja varapuheenjohtaja 
Lauri Ant-Wuorisen kannattamana seuraavansisältöisen vastaesityksen (10.3): 
”Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että kaupunki luopuu 
hissiavustusten myöntämisestä 1.1.2024 ja että kaupunki myöntää hissiavustusta 
17 768,20 euroa , johon valtuustolta pyydetään lisämäärärahaa vuodelle 2023.”  
 
Koska Rintamäki-Ovaskan ehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, asiasta 
äänestettiin. Puheenjohtajan ehdotuksen mukaisesti pohjaehdotusta kannattavat 
äänestivät JAA ja Rintamäki-Ovaskan ehdotusta EI. 
 
Suoritetussa äänestyksessä Rintamäki-Ovaskan ehdotus voitti äänin 5–1 
(Salminen). 
 

Päätös: 
Kaupunginhallitus päätti esittää valtuustolle, että kaupunki luopuu 
hissiavustusten myöntämisestä 1.1.2024 ja että kaupunki myöntää hissiavustusta 
17 768,20 euroa, johon valtuustolta pyydetään lisämäärärahaa vuodelle 2023. 

 
Oheismateriaali: 

EI JULKAISTA - Hakemus liitteineen 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen koirakieltojen poistamiseksi Kauniaisten hautausmaalta ja Träskmossenin 
suoalueelta 
 
YLKV 24.10.2023 § 95  
 
  

 
Lisätiedot: 
kuntatekniikkapäällikkö Jarkko Riipinen, puh. 050 382 8756 
ympäristöpäällikkö Anna-Lena Granlund-Blomfelt, puh. 050 323 6269  
kaupunginlakimies Lena Filipsson-Korento, puh. 050 354 0121 
yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju, puh. 050 3041234 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Valtuutettu Sami Villa ym on jättänyt kaupunginvaltuuston kokouksessa 
19.6.2023 valtuustoaloitteen, jossa esitetään, että koirien kieltokyltit sekä 
Kauniaisten hautausmaalta että Träskmossenin alueelta poistetaan ja koirien 
kytkettynä kulkeminen näillä alueilla sallitaan. Valtuutettu Villa perustelee 
aloitettaan mm toteamalla, että kiellot, jotka eivät perustu lakeihin, joilla ei ole 
järkeviä perusteita ja joiden valvontaa ei toteuteta muuten kuin kuntalaisten 
omavalvonnalla tai sosiaalisen median puskaradioiden avulla, tulee poistaa 
(aloite oheismateriaalina). Aloitteessa on myös kuvat kyseisistä kylteistä. 
 
Tavoitteet ja perustelut koirakiellosta hautausmaalla 
Hautausmaalle sijoitettujen kylttien tarkoitus on ollut, kuten kylteissä tarkkaan 
ottaen lukee, ohjata koirien nimenomainen ulkoiluttaminen muualle kuin 
hautausmaan alueelle. Hautausmaa on luonteeltaan erityinen paikka, jossa tulee 
kunnioittaa vainajien muistoa ja vainajien omaisten rauhallista vierailua 
haudoilla, heidän suruaankin. Myös hautaustoimituksissa hiljaisuus ja 
rauhallisuus on hyvin tärkeää. Koirat saattavat haukkua, telmiä keskenään ja on 
myös ihmisiä, jotka pelkäävät koiria. Lisäksi on erittäin valitettavaa, että 
hautausmaalla on useampaan otteeseen löydetty käytävillä ja haudoilla koirien 
jätöksiä, joita omistaja ei ole kerännyt pois. Suurin osa koiranulkoiluttajista 
siivoaa koiransa jätökset pois niin kuin pitääkin, mutta osa on velvollisuutensa 
suhteen välinpitämättömiä, vaikka järjestyslain 14 § siihen määrää. Tällainen 
käytös ei ole soveliasta etenkään hautausmaalla, ottaen huomioon sen 
erityisluonteen. 

 
Tavoitteet ja perustelut koirakiellosta Träskmossenin alueella 
Vaikka Träskmossen on suosittu ulkoilualue, on se kuitenkin ensisijaisesti 
luonnonsuojelualue. Träskmossenin koirakielto perustuu alueen 
suojelupäätöksen rauhoitusmääräyksiin. Rauhoitusmääräyksiä ei kovin kevyesti 
lähdetä muuttamaan. Päätös rauhoitusmääräyksistä oheismateriaalina. 
 
Träskmossenin suoalue on rauhoitettu vuoden 1996 luonnonsuojelulain nojalla 
4.2.1998 (n:o 195/99) silloisen Uudenmaan lääninhallituksen päätöksellä. Alueen 
katsotaan olevan Kauniaisten merkittävimpiä luontokohteita ja sen säilyttämisellä 
on huomattavaa paikallista merkitystä. Alue on noin 4,5 hehtaarin kokoinen ja on 
keskiosiltaan jokseenkin luonnontilassa oleva keidassuo  
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Alueen rauhoitusmääräyksien mukaan mm. koirien ulkoiluttaminen alueella on 
kiellettyä. Suoluonto on erittäin herkkä. Koirien virtsa ja ulosteet toimivat 
lannoitteina ja niillä saattaa olla kielteisiä vaikutuksia suon kasvillisuuteen, mistä 
syystä alueen suojelun yhteydessä kyseinen kielto on katsottu aiheelliseksi. 
 
Uuden luonnonsuojelulain (9/2023) 61 §:n 1 momentin mukaan lain 
valvontaviranomainen, eli Uudenmaan ELY-keskus, voi lieventää alueen 
rauhoitusmääräyksiä, jos alueen luontoarvot ovat oleellisesti vähentyneet.  Sama 
koskee tilannetta, jossa alueen rauhoitus estää yleisen edun kannalta erittäin 
tärkeän hankkeen tai suunnitelman toteuttamisen eikä tälle hankkeelle tai 
suunnitelmalle ole teknisesti ja taloudellisesti toteutettavissa olevaa vaihtoehtoa. 
Hakemuksesta on hankittava ympäristöministeriön lausunto. 

 
Träskmossenin luontoarvot ovat vuonna 2022 tehdyn kaupungin 
kasvistokartoituksen mukaan pysyneet pääosin ennallaan vuoteen 1998 
verrattuna. Näin ollen perusteluita luonnonsuojelulain 61 § mukaiseen 
rauhoitusmääräyksien lieventämiseen ja koirakiellon poistamiseen ei voida 
katsoa olevan. Koirien liikkumisen alueella ei myöskään voida katsoa 
täyttävän lain 61 § 1 momentin muita ehtoja rauhoitusmääräyksen 
muuttamiseksi/purkamiseksi.   
 
Gallträskin ympäristö on hyvin suosittua koiranulkoilutusaluetta. Koirakiellon 
poistaminen Träskmossenin osalta lisäisi hyvin todennäköisesti alueella liikkuvien 
koirien määrää huomattavasti aiheuttaen muutoksia herkkään suoluontoon.    
 
Todettakoon, että kyseinen koirakielto ei koske opaskoiria, joilla lakien 
turvaamana on lähtökohtainen oikeus liikkua kaikkialla.  
 
Lakikatsaus  
Järjestyslain 14 §:n mukaan koiran omistajan tai haltijan on 1) pidettävä koira 
taajamassa kytkettynä; 2) pidettävä huolta siitä, ettei koira pääse 
kytkemättömänä kuntopolulle tai muulle sen kaltaiselle juoksuradalle eikä 
lainkaan yleiselle uimarannalle, lasten leikkipaikaksi varatulle alueelle, toriaikana 
torille taikka yleiseen käyttöön kunnostetulle ladulle tai urheilukentälle, jollei se 
ole erikseen sallittua; ja 3) pidettävä huolta siitä, että koiran uloste ei jää 
ympäristöön hoidetulla alueella taajamassa. 
 
Näin ollen ei ole lain mukaan mahdollista kieltää koirien pääsyä hautausmaalle, ja 
hautausmaalla oleva kyltti on vanhentuneena jäänyt tarkistamatta / 
päivittämättä. Sen sijaan on lain mukaista laittaa hautausmaalle kyltti koiran 
pitämisestä kytkettynä ja/tai koiran ulosteen pois keräämisestä. 
 
Träskmossenin kohdalla koirien liikkumiskielto perustuu aiemmin voimassa 
olleeseen luonnonsuojelulakiin ja sen nojalla tehtyyn rauhoituspäätökseen. Myös 
voimassa olevan luonnonsuojelulain (53 ja 56.2 §) nojalla on mahdollista 
määräyksellä kieltää tai rajoittaa mm. liikkumista, mikäli se on välttämätöntä 
alueen eliölajien tai luontotyyppien säilymiselle. 
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Näin ollen koirien liikkumiskieltoa koskeva kyltti Träskmossenin alueella on lain 
mukainen. 
 
Esitys vastaukseksi valtuustoaloitteeseen 
Koirat, niiden ulkoiluttaminen, pitäminen kytkettynä ja jätösten kerääminen 
aiheuttaa usein vilkasta keskustelua ja herättää voimakkaita tunteita etenkin 
sosiaalisessa mediassa. Argumentteja perustellaan toisaalta lakien ja määräysten 
kautta, toisaalta koirien ja niiden omistajien oikeuksilla. Lopulta kyse voi kuitenkin 
olla hyvin yksinkertaisesta asiasta: kanssaihmisten huomioon ottamisesta puolin 
ja toisin.  
 
On syytä aloittaa toteamalla, että järjestyslaki on asiassa selkeä: Koiran omistajan 
tai haltijan tulee pitää koira taajamassa kytkettynä ja pidettävä huolta siitä, että 
koiran uloste ei jää ympäristöön hoidetulla alueella taajamassa. Hautausmaata ei 
mainita alueena, jolle koiria ei saisi lainkaan tuoda. Lakia tulee luonnollisesti 
noudattaa. 
 
Koirien ulkoiluttamisen kieltävä kyltti hautausmaalla tulee päivittää tämän 
mukaisesti. Koirien tuomista mukaan hautausmaalle ei lain mukaan voi kieltää, 
mutta esitystekstissä selostetuista syistä nimenomaista ulkoiluttamista ei 
kuitenkaan suositellakaan. Monien seurakuntien ohjesäännöissä todetaan, että 
koti- ja lemmikkieläimien tuominen hautausmaalle ei ole suositeltavaa. 
Kauniaisissa voitaisiin ottaa mallia näistä suosituksista ja muistuttaa hyvästä 
tapakulttuurista hautausmaalla: lemmikkieläimien tarkoituksellista ulkoilutusta ei 
suositella; jos lemmikki tekee tarpeensa, ne siivotaan pois; otetaan huomioon 
hautausmaalla surevat ihmiset, hautaukset yms. 
 
Sen sijaan Träskmossenin suoalueen kieltokyltille on alueen 
rauhoitusmääräyksien kautta edelleen voimassa olevat lähtökohdat. 
Träskmossenin luontoarvot ovat – ja hyvä niin - pysyneet pääosin ennallaan, eikä 
rauhoitus estä yleisen edun kannalta erittäin tärkeän hankkeen tai suunnitelman 
toteuttamista. Näin ollen perusteita rauhoitusmääräyksien lieventämiseen tai 
purkamiseen ei voida katsoa olevan. Tätäkin opaskylttiä olisi kuitenkin syytä 
päivittää siten, että puhuttaisiin lemmikeistä yleisemmin eikä yksistään koirista, 
vaikka suurin osa ulkoilutettavista lemmikeistä koiria onkin. On myös hyvä, että 
kyltissä tuodaan jatkossakin esiin alueen rauhoitusmääräysten perustelut. 
 
Kauniaisissa on monia kauniita ja hyvin hoidettuja puistoalueita, luonnontilaisia 
viheralueita sekä metsäreittejä. Lemmikkien ulkoiluttamiseen on siis kaikeksi 
onneksi runsaasti vaihtoehtoja. Olisikin hyvin toivottavaa, että näitä 
hyödynnettäisiin ensisijaisesti ja ymmärrettäisiin hyvä tarkoitus ohjata 
lemmikkien ulkoiluttaminen näihin muihin paikkoihin. Opastekylttien 
päivittäminen sävyltään ystävälliseksi ja opastavaksi on tässä tärkeä keino. 
 

Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Yhdyskuntavaliokunta hyväksyy osaltaan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
koirakieltojen poistamisesta Kauniaisten hautausmaalla ja Träskmossenin 
suoalueella ja lähettää sen edelleen KH:lle ja KV:lle hyväksyttäväksi. 
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Lisäksi yhdyskuntavaliokunta kehottaa kuntatekniikkaa päivittämään 
hautausmaan ja Träskmossenin alueen opastekyltit esitystekstissä ilmenevällä 
tavalla. 
 
----------     
 
Jäsen Huttunen esitti jäsen Björkin kannattamana, että koirakiellot pidetään 
entisellään hautausmaalla ja Träskmossenilla. Hautausmaa on rauhan ja 
hiljentymisen paikka, ei koirapuisto haukkumisineen ja jätöksineen. Helsingin 
Hietaniemen hautausmaalta poistettiin koirien kieltokyltit 2021 ja näin kävi: 
https://www.kotimaa.fi/artikkeli/kommentti-koirien-ulkoiluttaminen-lahti-
hihnasta-hietaniemen-hautausmaalla, 
https://www.is.fi/kotimaa/art-2000008379011.html 
Träskmossen on puolestaan luonnonsuojelualue rauhoituspäätöksineen. 
 
Koska valiokunta ei ollut yksimielinen asiassa, puheenjohtaja totesi asiasta 
äänestettävän siten että ne, jotka kannattavat pohjaehdotusta äänestävät ”jaa” 
ja jäsen Huttusen ehdotusta koirakieltojen säilyttämisestä ennallaan kannattavat 
äänestävät ”ei”. Puheenjohtaja totesi äänestystuloksen 7 -2 (Huttunen, Björk), 
jolloin alkuperäinen pohjaehdotus jäi voimaan. 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
Oheismateriaali: 

Valtuustoaloite 
Rauhoitusmääräykset 

 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
 
KH 20.11.2023 § 197    
 
344/00.02.10.00/2023    

 
Yhdyskuntavaliokunta on kehottanut kuntatekniikkaa päivittämään hautausmaan 
ja Träskmossenin alueen opastekyltit esitystekstissä ilmenevällä tavalla. 
 
Kehotus hautausmaan osalta johtuu siitä, että järjestyslain takia ei voida enää 
kieltää koirien pääsyä hautausmaalle. Sen sijaan on lain mukaista laittaa 
hautausmaalle kyltti koiran pitämisestä kytkettynä ja/tai koiran ulosteen pois 
keräämisestä. Tarkoitus onkin päivitetyissä kylteissä muistuttaa hyvästä 
tapakulttuurista hautausmaalla: lemmikkieläimien tarkoituksellista ulkoilutusta ei 
suositella; jos lemmikki tekee tarpeensa, ne siivotaan pois; otetaan huomioon 
hautausmaalla surevat ihmiset, hautaukset yms. Kylttien lopullinen muotoilu jää 
kuntatekniikan vastuulle. 
 

https://www.kotimaa.fi/artikkeli/kommentti-koirien-ulkoiluttaminen-lahti-hihnasta-hietaniemen-hautausmaalla
https://www.kotimaa.fi/artikkeli/kommentti-koirien-ulkoiluttaminen-lahti-hihnasta-hietaniemen-hautausmaalla
https://www.is.fi/kotimaa/art-2000008379011.html
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Träskmossenin kohdalla kieltoa ei olla poistamassa, mutta tarkoitus on päivittää 
opaskylttiä siten, että puhuttaisiin lemmikeistä yleisemmin eikä yksistään koirista, 
vaikka suurin osa ulkoilutettavista lemmikeistä koiria onkin. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto merkitsee tiedokseen edellä olevan 
vastauksena tehtyyn valtuustoaloitteeseen koirakieltojen poistamisesta 
Kauniaisten hautausmaalla ja Träskmossenin suoalueella, ja toteaa aloitteen 
loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Valtuustoaloite 
Rauhoitusmääräykset 
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Vuoden 2024 kevään vaalien vaalilautakuntien ja vaalitoimikuntien asettaminen 
 
KH 04.09.2023 § 141  
 
  

 
Lisätiedot: 
kaupunginlakimies Lena Filipsson-Korento, puh. 050 3540121 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Vuonna 2024 toimitetaan kahdet yleiset vaalit: presidentinvaali ja 
europarlamenttivaalit. 
 
Presidentinvaalin vaalipäivä on sunnuntai 28.1.2024 ja ennakkoäänestyksen 
ajanjakso kotimaassa on 17.–23.1.2024. Jos presidentinvaalissa toimitetaan 
toinen vaali (toinen kierros), sen vaalipäivä on sunnuntai 11.2.2024 ja 
ennakkoäänestyksen ajanjakso kotimaassa 31.1.–6.2.2024. 
Europarlamenttivaalien vaalipäivä on sunnuntai 9.6.2024 ja ennakkoäänestyksen 
ajanjakso kotimaassa on 29.5.–4.6.2024. 
 
Mainituista vaaleista löytyy yleistä tietoa oikeusministeriön vaalisivuilla kohdasta 
https://vaalit.fi/presidentinvaali ja https://vaalit.fi/europarlamenttivaalit. 
 
Vaalilain ja OM:n 2.6.2023 antamien vaaliohjeiden 
(https://vaalit.fi/vaaliviranomaiskirjeita-ja-muistioita) mukaan 
kaupunginhallituksen on hyvissä ajoin ennen vaaleja asetettava kutakin 
äänestysaluetta varten vaalilautakunta ja laitoksissa toimitettavaa 
ennakkoäänestystä varten yksi tai useampi vaalitoimikunta. 
Keskusvaalilautakunta määrää kotiäänestyksen ja yleisen ennakkoäänestyksen 
vaalitoimitsijat. 
 
Koska Kauniainen on jaettu kolmeen äänestysalueeseen, tulee asettaa kolme 
vaalilautakuntaa. Sen sijaan Kauniaisissa on katsottu yhden vaalitoimikunnan 
riittävän. (Laitosäänestyspaikoiksi on esitetty Villa Bredan asumisyksikkö ja 
Kaunialan Sairaala.) 
 
Vaalilautakunnan pääasiallisena tehtävänä on vaalipäivän äänestyksen 
järjestäminen äänestysalueella ja äänestysalueella annettujen äänestyslippujen 
alustava ääntenlaskenta ja toimittaminen edelleen. Vaalilautakuntien toiminta 
alkaa viimeistään vaaliviikonlopun perjantai-iltana tai lauantaiaamuna, ja jatkuu 
myöhään sunnuntai iltaan. 
 
Vaalitoimikunnan tehtävä on järjestää ennakkoäänestys laitoksissa. 
Vaalitoimikunnan työ alkaa viimeistään ennakkoäänestyksen alkamispäivänä. 
Äänestys toimitetaan pitkälti arkisin päiväsaikaan. 
 
Kuhunkin vaalilautakuntaan kuuluu viisi jäsentä (puheenjohtaja, 
varapuheenjohtaja ja kolme muuta jäsentä) sekä tarpeellinen määrä varajäseniä, 

https://vaalit.fi/presidentinvaali
https://vaalit.fi/europarlamenttivaalit
https://vaalit.fi/vaaliviranomaiskirjeita-ja-muistioita
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kuitenkin vähintään kolme. Kauniaisissa on perinteisesti valittu vaalilautakuntiin 5 
varajäsentä, jotka yleensä ovat kaikki myös osallistuneet työhön. 
 
Vaalitoimikuntaan kuuluu kolme jäsentä (puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja 
yksi muu jäsen) sekä tarpeellinen määrä varajäseniä, kuitenkin vähintään kolme. 
Kauniaisissa on perinteisesti valittu 3 varajäsentä, viime vaaleissa jonkin verran 
enemmän. Vaalitoimikunnan varajäsenet osallistuvat vaalityöhön vain 
varsinaisten jäsenten ollessa estyneitä. 
 
Vaalilautakunnan ja vaalitoimikunnan varajäsenet on asetettava siihen 
järjestykseen, jossa he tulevat jäsenten sijaan. 
 
Vaalikelpoisuus vaalilautakuntaan ja vaalitoimikuntaan määräytyy sen mukaan 
kuin kuntalaissa säädetään (71 ja 74 §). Vaalilautakunnan ja vaalitoimikunnan 
jäsenet sekä varajäsenet on valittava vaalikelpoisista kunnan asukkaista. Lisäksi 
heidän tulee olla äänioikeutettuja. 
 
Vaalilain 15 §:n mukaan sekä vaalilautakunnan ja vaalitoimikunnan jäsenten, että 
niiden varajäsenten, on mahdollisuuksien mukaan edustettava niitä puolueita, 
jotka asettivat ehdokkaita edellisissä (vuoden 2023) eduskuntavaaleissa siinä 
vaalipiirissä, johon kunta kuuluu. Ehdokkaita asettaneet puolueet ilmenevät 
tästä: https://tulospalvelu.vaalit.fi/EKV-2023/fi/ehd_listat_02.html; osa näistä on 
kuitenkin sittemmin poistettu puoluerekisteristä. 
 
Niin kauan kuin yksikin huomioon otettava äänestäjäryhmä on vailla edustusta, ei 
muusta ryhmästä saisi valita kahta edustajaa. Harkittaessa edustavuutta 
vaalilautakunnissa ja -toimikunnassa tarkastellaan jäseniä ja varajäseniä erikseen. 
 
Vaalilain mukaan ehdokas ei voi olla vaalilautakunnan jäsenenä tai varajäsenenä, 
eikä ehdokas tai hänen lähisukulaisensa voi olla vaalitoimikunnan jäsenenä tai 
varajäsenenä. 
 
Jokaisessa vaalitoimielimessä on oltava kumpaakin kansalliskieltä puhuvia, jotta 
pystytään palvelemaan äänestäjiä kielilain mukaisesti. 
 
Tasa-arvolain 4 § 2 momentin mukaan tulee kunnallisissa toimielimissä olla sekä 
miehiä että naisia kumpiakin vähintään 40 %. Tasa-arvolain vaatimusten osalta 
jäseniä ja varajäseniä on tarkasteltava erikseen. 
 
Vaalien kitkattoman kulun kannalta vaalilautakuntiin ja -toimikuntaan on 
pyrittävä valitsemaan riittävän kokemuksen ja pätevyyden saavuttaneita 
henkilöitä. OM:n vaaliohjeissa on painotettu, että toimielinten jäsenillä, erityisesti 
puheenjohtajaksi nimettävällä, tulee olla riittävä osaaminen tehtävään ja 
riittävästi aikaa perehtyä siihen. 
 
Kaikilta kysymykseen tulevilta puolueilta tullaan tiedustelemaan halukkuutta 
osallistua kaupungin vuoden 2024 kevään vaalitoimielinten asettamiseen 
nimiehdotuksineen tiettyyn ilmoitettuun määräpäivään mennessä. Puolueiden 

https://tulospalvelu.vaalit.fi/EKV-2023/fi/ehd_listat_02.html


 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Kaupunginhallitus 

PÖYTÄKIRJA 17/2023 40 

 
Kaupunginhallitus § 141 04.09.2023 
Kaupunginhallitus § 198 20.11.2023 
 

 

 

tulee varmistaa, että ehdotetut henkilöt antavat suostumuksensa tehtävään ja 
ovat varmasti käytettävissä. 
 
Tarkoituksena on valmistella asia siten, että valinnat voidaan tehdä 
kaupunginhallituksen kokouksessa 20.11.2023, joko molempien vaalien tai 
ainakin presidentinvaalin. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus merkitsee asian tiedoksi. 
 

Päätös: 
Merkittiin tiedoksi. 

 
 
KH 20.11.2023 § 198    
 
314/00.00.00.01/2023    

 
Kysymykseen tuleville puolueille sekä kaupungin valtuustoryhmien 
puheenjohtajille on lähetetty tiedustelut halukkuudesta osallistua 
vaalitoimielinten asettamiseen. Ehdotuksia on saatu 7 puolueelta. Ehdotetut 
henkilöt ilmenevät oheismateriaalina olevasta listasta. 
 
Vaalilautakunnat 
 
Vaalilautakuntiin on puolueiden toimesta ehdotettu vain 25 henkilöä, joista naisia 
11 ja miehiä 14. Vaalilain vaatima vähimmäismäärä on 8 henkilöä / lautakunta (5 j 
+ 3 vj). Koska perinteisesti lautakunnissa on ollut 5 varajäsentä, kaikille voidaan 
antaa paikka. Lisäksi on jonkin verran yritetty muuta kautta löytää täydennystä 
vaalilautakuntiin. Tarvittaessa vaalilautakunnat voivat myös ottaa itselleen 
enemmän vaaliavustajia, jotta saadaan tavanomaiset määrät kokoon. 
 
Sekä poliittista edustavuutta että tasa-arvolain vaatimuksia on huomioitava 
erikseen jäsenten ja varajäsenten kohdalla. Näin ollen lautakuntien paikat on 
huomioitava kuuden lohkon osalta erikseen (1. vaalilautakunnan jäsenet; 1. 
vaalilautakunnan varajäsenet; 2. vaalilautakunnan jäsenet jne.). 
 
Suurin osa vaalilautakuntiin ehdotetuista ovat aiemmin olleet mukana 
(poikkeuksena vihreiden ehdottamat sekä kokonaan sitoutumattomat). 
Puolueiden mahdollisimman tasapuolinen kohtelu varsinaisen jäsenyyden ja 
varajäsenyyden osalta on ehdotuksessa huomioitu. Todettakoon, että vaalilaissa 
ei ole tältä osin eroteltu puheenjohtajia ja varapuheenjohtajia muista 
varsinaisista jäsenistä, ja puheenjohtajiksi ja varapuheenjohtajiksi on esitetty 
mahdollisimman paljon tähän tehtävään sopivaa kokemusta omaavia henkilöitä. 
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Vaalitoimikunta 
 
Vaalitoimikuntaan on ehdotettu 8 henkilöä, joista naisia 3 ja miehiä 5. Ehdotuksia 
tuli 5 eri puolueelta. Vaalitoimikunnan työ on vaalilautakuntaan verrattuna 
huomattavasti haasteellisempi. Ehdotuksessa on huomioitu aiempi käytännön 
kokemus kyseisestä tehtävästä, huomioiden, että varajäsenet osallistuvat 
vaalitoimikunnan työhön vain varsinaisen jäsenen ollessa estynyt. Vaikka tarvetta 
ei ole 5 varajäsenen nimeämiselle, ei ole katsottu tarpeelliseksi sulkea ketään 
ulkopuolelle. Niin halutessa voidaan toki nimetä myös pienempi määrä 
varajäseniä, kuitenkin vähintään kolme. 
 
Liitteenä on keskusvaalilautakunnan sihteerin laatima ehdotus kevään 2024 
vaalien vaalilautakuntien ja vaalitoimikunnan kokoonpanoiksi. Puolueille on 
pyritty jakamaan paikat mahdollisimman tasapuolisesti, kuitenkin kokemus, 
kielitaito ja sukupuolivaatimukset huomioiden. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- asettaa vaalilautakunnat äänestysalueille 1, 2 ja 3 sekä yhden vaalitoimikunnan 
vuoden 2024 kevään vaaleja varten, 
 
- valita vaalitoimielimiin puheenjohtajia, jäseniä ja varajäseniä (varajäsenet 
sijaantulojärjestyksessä) liitteen mukaisesti. 
………. 
 
Keskustelun aikana varapuheenjohtaja Lauri Ant-Wuorinen teki ehdotuksen, 
jonka mukaan 3. äänestysalueen vaalilautakuntaan nimettäisiin 
varapuheenjohtajaksi Sari Mutka ja Saana Nuutinen jäseneksi. Ehdotus 
hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Kaupunginhallitus päätti 
 
- asettaa vaalilautakunnat äänestysalueille 1, 2 ja 3 sekä yhden vaalitoimikunnan 
vuoden 2024 kevään vaaleja varten, 
 
- valita vaalitoimielimiin puheenjohtajia, jäseniä ja varajäseniä (varajäsenet 
sijaantulojärjestyksessä) liitteen mukaisesti. 

 
Liitteet: 

Vaalilautakuntien ja vaalitoimikunnan kokoonpanot 
 
Oheismateriaali: 

Ehdotetut henkilöt 
 
Jakelu: 

Valitut henkilöt 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 187, § 188, § 189, § 190, § 191, § 192, § 193, § 194, § 195, 
§ 196, § 197 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO VALMISTELUA TAI TÄYTÄNTÖÖNPANOA KOSKEVASTA PÄÄTÖKSESTÄ 
 
Tähän päätökseen ei saa hakea muutosta, koska asia koskee vain valmistelua. 
 
Sovellettavat lainkohdat: Kuntalaki (410/2015) 136 § 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 198 
 
OIKAISUVAATIMUSOHJE 
 
Kuntalain mukainen oikaisuvaatimus toimielimen päätökseen 
 
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 
etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen. Työsopimussuhteeseen ottamisesta 
tai päättämisestä sekä yksityisoikeudellista vahingonkorvausvaatimusta koskevasta päätöksestä voidaan 
kuitenkin tehdä oikaisuvaatimus vain jos perusteina ovat, että 1) päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä, 2) päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 3) päätös on muuten 
lainvastainen. 
 
Oikaisuvaatimusviranomainen 
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, ja yhteystiedot: 
 
Kaupunginhallitus 
Kauniaisten kaupunki  Sähköposti:  kirjaamo@kauniainen.fi 
Kirjaamo   Puh.  09 50561 
Kauniaistentie 10  Faksi:  09 5056 535 
PL 52, 02701 KAUNIAINEN Kirjaamon aukioloaika: klo 8.00–15.45 
 
Oikaisuvaatimusaika ja sen alkaminen 
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista ja se on toimitettava 
kirjaamoon viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on 
nähtävänä yleisessä tietoverkossa. Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemäntenä 
päivänä kirjeen lähettämisestä, jollei muuta näytetä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksiantotodistukseen merkittynä aikana. Asian katsotaan kuitenkin tulleen viranomaisen tietoon kirjeen 
saapumispäivänä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen tiedon 
päätöksestä kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 
Oikaisuvaatimuksen sisältö ja muoto 
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta 
muodosta. Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava 
1) päätös, johon haetaan oikaisua, 
2) se, millaista oikaisua vaaditaan, 
3) millä perusteella oikaisua vaaditaan. 
 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava oikaisuvaatimuksen tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös saadaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 
 
Oikaisuvaatimuksen tekijän, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava oikaisuvaatimus. 
Asiamiehen on tarvittaessa esitettävä valtakirja. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää 
allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole syytä 
epäillä. 


